



Everything you need to know about

First Permanent Molar

For more information or an Appointment
Please call 1826666 Ext. 2535



 @NewMowasatHospital

 New Mowasat Hospital

 @NMOWASAT



مستشفى المواساة الجديد
NEW MOWASAT HOSPITAL

نرعى الأجيال
CARING FOR GENERATIONS

 (965) 1 82 6666

 New Mowasat Hospital

 www.newmowasat.com

It is the first permanent tooth that emerges in the child's mouth, where it appears in the sixth year of the child's age, may be before or after this age.

The molar appears on the back of the child's jaws following the deciduous teeth in terms of location on the lower and upper jaws

The first permanent molar is most susceptible to decay as a result of the following reasons:

- Its emergence at an early age, especially with the lack of attention to cleaning the teeth in general.
- Being neglected because of the perception by some as one of the deciduous teeth that will be replaced later.
- It is difficult to see inside the child's mouth where its location requires a bigger effort to reach and cleaned by either the child or parents.

Neglecting the permanent molar leads to the following results:

- The molar get decayed, and the more it is neglected the volume of decay resulting get bigger.

Procedures to be followed to avoid early extraction of the first permanent molar

- Educate children and parents on the importance of maintaining a healthy mouth and teeth.
- Follow-up the child and teaching him the correct way to brush teeth.
- Attendance at periodic visit to the dentist, even with the absence of pain or complaint, for preventive and remedial actions necessary for the child and give necessary awareness tips.
- Rush to the dentist when you feel pain or note a change in color or shape of the teeth so that he can treat tooth decay in its early stages

أول الأضرار الدائمة ظهوراً في فم الطفل، حيث يظهر في السنة السادسة من عمر الطفل وقد يكون قبل هذا العمر أو بعده .

يظهر الضرس في الجهة الخلفية من فك الطفل ويلى الأسنان اللبنية من حيث موقعه من الفك السفلي والعلوي.

يكون الضرس الدائم الأكثر عرضة للتسوس نتيجة للأسباب التالية:

- ظهوره في سن مبكر من عمر الطفل وخاصة عند عدم الاهتمام بنظافة الأسنان .
- تعرضه للإهمال وذلك لتصور البعض بأن أحد الأسنان اللبنية وسوف يتم تبديله لاحقاً .
- صعوبة رؤيته داخل فم الطفل حيث يستدعي موقعه من الفك مجهوداً أكبر للوصول إليه وتظيفه سواء من قبل الطفل أو الوالدين .

يؤدي إهمال الضرس الدائم إلى النتائج التالية:

- الآلام الشديدة التي قد تسبب صداعاً مستمراً ومزعجاً .
- تلف الضرس تماماً وتعفنه وما ينتج عن ذلك من رائحة وطعم كريهين (في حالة إهمال المعالجة) .
- التهاب العظم المحيط بالضرس عند امتداد التلف إليه .
- قلع الضرس التالف كنتيجة حتمية لإهماله وعدم الالتزام بالمحافظة عليه وعلاجه .

تتمثل عواقب قلع الضرس الدائم الأول فيما يلي:

- تقليل كفاءة المضغ في الجانب الذي قلع من الضرس وما لذلك من تأثير سيئ على صحة الطفل .
- خلل في علاقة الأسنان مع بعضها وفي ترتيب ظهورها .
- انخفاض جانب الوجه في الجهة التي تم فيها قلع الضرس مما يؤثر سلباً على جمال وتناظر الوجه .
- الانعكاسات النفسية السيئة لدى الطفل والنتيجة عن اختلال نظام أسنانه واحتياجه لعلاج تقويم الأسنان .

الإجراءات الواجب إتباعها لتفادي قلع الضرس الدائم الأول مبكراً:

- توعية الأطفال وأولياء الأمور بأهمية المحافظة على صحة الفم والأسنان .
- متابعة الطفل والإشراف على تعليمه الطريقة الصحيحة لتفريش الأسنان .
- المواظبة على الزيارة الدورية لطبيب الأسنان حتى مع عدم وجود ألم أو شكوى وذلك حتى يقوم بالإجراءات الوقائية والعلاجية اللازمة للطفل وإعطائه النصائح التوعوية اللازمة .
- المسارعة إلى مراجعة طبيب الأسنان عند الشعور بالألم أو ملاحظة تغيير في لون أو شكل الأسنان حتى يتمكن من علاج التسوس في مرحله الأولى .



كل ما تريد أن تعرفه عن

الضرس الدائم الأول

للإستفسار وحجز المواعيد
يرجى الإتصال على 182 6666 داخلي 2535



@NewMowasatHospital
New Mowasat Hospital
@NMOWASAT

مستشفى المواساة الجديد
NEW MOWASAT HOSPITAL
نرعى الأجيال
CARING FOR GENERATIONS

(965) 1 82 6666
New Mowasat Hospital
www.newmowasat.com